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Polgármesteri Hivatal földszinti tanácsterme (Budapest, Kapisztrán tér 1.) 

8:01 óra 

8:57 óra

Péterfi Annamária

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság hat fővel 
határozatképes, és az ülést megnyitotta. Az ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére felkérte Varga Dániel 
alelnök urat.
Ismertette, hogy érkezett két sürgősségi előterjesztés, melyek tárgya „A Budapest I. Kerület Budavári 
Önkormányzat 2022. évi költségvetésének előirányzat-átcsoportosítása", valamint „„Ostrom 78" 
Programsorozat tárgyú pénzeszköz átcsoportosítása". A két előterjesztéshez jegyzői vélemény nem 
készült, illetve az előterjesztésen sem szerepel, hogy a jegyző átnézte volna, ezért azt a javaslatot 
teszi, hogy ezeket ne vegyék napirendre, hiszen sérti az SZMSZ 37. §-át.
Szavazásra tette fel a sürgősségi előterjesztések napirendire vételét.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága 
138/2022. (IX. 28.1 GIB határozata 
a Gazdasági és Jogi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága 6 nem szavazattal elutasította az „A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat 
2022. évi költségvetésének előirányzat-átcsoportosítása", valamint az „„Ostrom 78" 
Programsorozat tárgyú pénzeszköz átcsoportosítása" tárgyú napirendi pontok 2022. 
szeptember 28-i ülésének napirendjére történő felvételét.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: javasolta, hogy a „Nyomdai szolgáltatások 2022-2023" tárgyú 
vállalkozási szerződés módosításának támogatása és a szükséges fedezet biztosítása" és a „„Pályázati 
tanácsadói feladatok ellátása" tárgyú közbeszerzési eljárás indítása" tárgyú napirendi pontok 
megtárgyalására rendjenek el zárt ülést.
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A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
139/2022. fIX. 28.1 GIB határozata
a Gazdasági és Jogi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága úgy határoz, hogy a 2022. szeptember 28-i ülésén az „A „Nyomdai szolgáltatások 
2022-2023" tárgyú vállalkozási szerződés módosításának támogatása és a szükséges fedezet 
biztosítása" és a „„Pályázati tanácsadói feladatok ellátása" tárgyú közbeszerzési eljárás 
indítása" tárgyú napirendi pontok megtárgyalására zárt ülést rendel el.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: kéri, hogy a meghívóban szereplő 1. napirendi pontot úgy 
tárgyalják, hogy jegyző asszony jelen legyen a bizottság ülésén, ugyanis hozzá lennének kérdések. Ha
1. napirendi pontként tárgyalják, akkor javasolja, hogy az érkezéséig függesszék fel annak tárgyalását.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: nem látja akadályát annak, hogy felcseréljék az első és utolsó 
napirendi pont tárgyalását a nyilvános ülésen.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: a javaslata arra irányult, hogy kezdjék el a meghívó szerinti 
sorrendben, majd függesszük fel a tárgyalását, és ha megjön jegyző asszony, akkor folytassák.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: a kérésnek megfelelően marad az eredeti sorrend, és az 1. napirendi 
pont tárgyalását fel fogják függeszteni, és ha jegyző asszony megérkezik, akkor folytatják. Ha pedig 
erre nem kerül sor, akkor döntést hoznak nélküle.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: szavazásra tette fel a meghívóban szereplő napirendi javaslatot a zárt 
ülésre vonatkozó kiegészítéssel.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága 
140/2022. ÍIX. 28.) GIB határozata 
a Gazdasági és Jogi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága a 2022. szeptember 28-i ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

Nyilvános ülésen:

1. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete Szervezeti és Működési 
Szabályzatának megalkotása
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Rétemé, Gulyás Gergely Kristóf, dr. Patthy Szabolcs, 

Marschall Máté, Varga Dániel, Zsitnyákjános képviselők
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2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 
28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszály! Márta polgármester

3. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és
működési szabályzatáról szóló .../ 20.. (..... ) önkormányzati rendelet, valamint a
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszály! Márta polgármester

4. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 6/2015. (11.27.) önkormányzati rendeletének módosítása
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Rétemé, Gulyás Gergely Kristóf, dr. Patthy Szabolcs, 

Marschall Máté képviselők

5. Az I. kerület közterületein a járművel várakozás díjának és a várakozási hozzájárulás 
kiadásának szabályozásáról szóló 24/2011. (X. 28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszály! Márta polgármester

6. A közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek megsértésének és 
elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 15/2013. (V. 31.) önkormányzati rendelet 
módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

7. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének az 
államháztartáson kívülre nyújtott forrás átadásának rendjéről szóló 6/2022. (III. 7.) 
önkormányzati rendelete módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

8. A Budavári Zsinagóga Fejlesztési Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság létrehozása, 
valamint az ügyvezető és felügyelőbizottsági tagok kinevezése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

9. A Czakó utcai Sport- és Szabadidőközpont infrastruktúra fejlesztése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

10. Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának és Alapító okiratának módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

11. A Budavári Kulturális Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság Alapító Okiratának 
módosítása és a változásbejegyzési eljárás megindítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

12. Beszámoló a Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal 2021. évi 
tevékenységéről
Előterjesztő: dr. Németh Mónika jegyző
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13. Budai Vár parkolási övezetében az autóbusszal történő várakozási hozzájárulással 
kapcsolatos döntések jóváhagyásáról
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

14. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2023. évi pályázati 
fordulójához történő csatlakozási szándék kinyilvánítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

15. Brunszvik Teréz Budavári Óvodákban óvodai nevelésben részesülő sajátos nevelési 
igényű gyermekek fejlesztésére vonatkozó Közép-Budai Tankerületi Központtal kötendő 
köznevelési feladatellátási szerződés elfogadása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

16. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat és a Közép-Budai Tankerületi Központ 
közötti fejlesztési együttműködés keretében a 2021/2022-es tanévre nyújtott támogatás 
elszámolásának elfogadása és a 2022/2023-as tanévre benyújtott támogatási kérelem 
elbírálása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

17. A Közép-Budai Tankerületi Központ részére nyújtandó egyedi támogatása a Budavári 
Általános Iskola sportpálya felújítása tárgyában
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

Dr. Sándor Rétemé képviselő

18. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi közbeszerzési tervének 
negyedéves teljesítése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

19. Egyebek

Zárt ülésen:

20. A „Nyomdai szolgáltatások 2022-2023" tárgyú vállalkozási szerződés módosításának 
támogatása és a szükséges fedezet biztosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

21. „Pályázati tanácsadói feladatok ellátása" tárgyú közbeszerzési eljárás indítása
Előterjesztő: Molnárka Gábor Zoltán elnök

5



1. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete Szervezeti és Működési 
Szabályzatának megalkotása
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Rétemé, Gulyás Gergely Kristóf, dr. Patthy Szabolcs, 

Marschall Máté, Varga Dániel, Zsitnyákjános képviselők

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás a bizottság tagjai részéről nem érkezett. 
Szavazásra tette fel a napirendi pont megtárgyalásának felfüggesztését.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 

Gazdasági és Jogi Bizottsága
141/2022. fIX. 28.) GIB határozata
„Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete Szervezeti és Működési 

Szabályzatának megalkotása" tárgyú napirendi pont tárgyalásának felfüggesztéséről

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága úgy határoz, hogy a „Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő
testülete Szervezeti és Működési Szabályzatának megalkotása" tárgyú napirendi pont 
tárgyalását felfüggeszti.

2. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 
28.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 4 igen, 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
142/2022. (IX. 28.) GIB határozata
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Budapest I. kerület Budavári 
Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet 
módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.
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3. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és
működési szabályzatáról szóló .../ 20.. (..... ) önkormányzati rendelet, valamint a
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
143/2022. (IX. 28.1 GIB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési
szabályzatáról szóló .../ 20.. (..... ) önkormányzati rendelet, valamint a Budapest I. kerület
Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és gyermekjóléti pénzbeli, 
természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 6/2015. (II. 27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Budapest I. kerület Budavári 
Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet 
módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.

4. Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 6/2015. (11.27.) önkormányzati rendeletének módosítása
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Rétemé, Gulyás Gergely Kristóf, dr. Patthy Szabolcs, 

Marschall Máté képviselők

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: az előterjesztéshez módosító indítvány érkezett.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő rendeletalkotási 
javaslatot a módosító indítványban foglaltakkal együtt.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága 
144/2022. ÍIX. 28.1 GIB határozata
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 
6/2015. (II.27.) önkormányzati rendeletének módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága 3 igen, 3 nem szavazattal elutasításra javasolja a Képviselő-testületnek az 
„Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének a szociális és
gyermekjóléti pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 
6/2015. (11.27.) önkormányzati rendeletének módosítása" tárgyú előterjesztés előterjesztői 
módosítással kiegészített rendeletalkotási javaslatát.
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5. Az I. kerület közterületein a járművel várakozás díjának és a várakozási hozzájárulás 
kiadásának szabályozásáról szóló 24/2011. (X. 28.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: megkérdezte, hogy hogyan fog működni a rendelet abban az 
esetben, ha végre lesz hajtva az a határozat, amit korábban meghozott a testület, lévén hogy a 
Hunyadi út elejére kikerül a 3,5 méteres magasságot korlátozó, behajtani tilos tábla, ami elvében 
kizárja a buszok Várba való feljövetelét. Ez jelenleg még kint van, és folyamatban kéne lennie annak, 
hogy ez megmaradjon. Nem látja tehát, hogy a kettő hogyan működik együtt.

dr. Vörös Mária, irodavezető: jelen pillanatban van egy hatályos fővárosi önkormányzati rendelet, 
amely rendelkezik a Budai Vár várakozási övezetében autóbusszal történő várakozás szabályairól, 
ami az I. kerületi önkormányzatra jogokat és kötelezettséget ró. Tehát a kerületnek ehhez 
alkalmazkodni kell, meg kell alkotni azokat a részletszabályokat, amik a fővárosi rendeletnek a 
végrehajtását lehetővé teszik. Ha a későbbiekben történik bármiféle változás, akkor a fővárosi 
rendeletet kell majd módosítani ahhoz, hogy a kerületnek egyáltalán legyen lehetősége módosítani 
rajta.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: kissé hipotetikus a kérdés, mert polgármester asszony nincs itt, 
de mikor lett a rendelet módosítva; a kerület határozata előtt történt-e meg. Ha igen, akkor azóta 
történt-e lépés arra vonatkozóan, hogy a fővárosi rendelet a kerület határozatának megfelelően 
módosuljon, mert véleménye szerint ez egy fontos kérdés.

dr. Vörös Mária, irodavezető: a Fővárosi Önkormányzat rendelete augusztus végén módosult, és 
szeptember 4-én lépett hatályba. További információja nincs a kérdéssel kapcsolatosan.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: kérdése jegyző asszonyhoz, hogy ebben az esetben fennáll-e, 
hogy polgármester asszony ellenszegült egy testületi határozatnak, mert nem képviselte azt az 
álláspontot, amit a testület neki delegált, vagyis azt, hogy a Várba a 3,5 méternél magasabb járművek, 
tehát az autóbuszok behajtását korlátozza a Főváros.

dr. Németh Mónika, jegyző: emlékei szerint a fővárosi parkolási rendelet kétszer módosult; az egyik 
az augusztus végi közgyűlési ülésen. Az előtte lévő dátumát nem tudja most, de június környékén 
történhetett.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: tehát mindkettő a júniusi testületi ülés után volt.

dr, Németh Mónika, jegyző: dátum szerint nem tudja megmondani; az elsőt meg kell nézni. A második 
módosítás augusztusban történt. Hogy melyik módosításban pontosan mi szerepelt, azt most nem 
tudja pontosan idézni.

Varga Dániel, alelnök: jegyző asszonytól néhány héttel ezelőtt kikérte a határozatok teljesítését, 
amiből egyértelműen kiderül, hogy polgármester asszony a határozat 4. pontját nem teljesítette, 
tehát jogsértő módon járt el. A 4. pont az arról szólt, hogy kezdeményezi a Fővárosi Közgyűlés soron 
következő ülésén azt, hogy ez a 3,5 méteres tábla tartósan kihelyezésre kerüljön. Az ülés óta, amikor 
erről a testület döntött, két ülése volt a Fővárosi Közgyűlésnek, melyből az egyiken tárgyalták a 
parkolási rendeletet, ahol polgármester asszony elfogadta azokat a módosításokat. Ezek véleménye 
szerint a Hunyadi János úton élők érdekeivel ellentétesek. Ezt nagyon szomorúan látja, éppen ezért 
adott be egy interpellációt a holnapi testületi ülésre, amire nagyon kíváncsian várja polgármester 
asszony válaszát, miszerint miért sértette meg ezt a határozatot. Amennyiben a testület úgy dönt, és
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nem fogadja el ezt a választ, akkor lesz lehetőség arra, hogy a határozat végrehajtását ki tudják 
vizsgálni. A javaslat kapcsán elmondta, a fő probléma az, hogy hiába szednek pénzt a buszok után, a 
buszok attól függetlenül be fognak hajtani arra a területre, ami a lakók érdekével ellentétes. Mérlegre 
kell tenni ezért azt, hogy mennyire számít az a néhány százezer forint szemben többezer lakó 
akaratával. Úgy gondolja, hogy ha polgármester asszony a Mészáros utca környékén élőkért 
kardoskodott, kiállt és megfúrta a buszparkoló ötletét, akkor álljon ki a Hunyadi jános úton élőkért és 
a vízivárosiakért is. Ezért ezt a javaslatot jelen formájában nem tudja elfogadni, tekintettel arra, hogy 
nem oldja meg a turista buszkérdést; többletbevételt generál az önkormányzatnak, de a helyi 
lakóknak most nem a többletbevétel az érdeke a területen, hanem hogy ne pöfögjenek a buszok az 
ablakuk alatt a Hunyadi János úton, illetve a kerület többi területén, ami a turistabuszokkal érintett. 
Jómaga a Hunyadi János útért kardoskodni fog, lévén a körzet képviselője.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: nem teljesen világos a számára, hogy ez a konkrét előterjesztés 
hogyan van összefüggésben a buszok behajtásával, hiszen itt várakozási díjakról van szó, de megérti 
képviselő urak aggályait. Véleménye szerint más jogszabály szabályozza, hogy ki hajthat be, és más 
azt, hogy mennyit fizetnek érte. Elfogadja azonban, hogy ilyen véleményük van a témában.
További kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
145/2022. (IX. 28.) GIB határozata
az I. kerület közterületein a járművel várakozás díjának és a várakozási hozzájárulás 
kiadásának szabályozásáról szóló 24/2011. (X. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Az I. kerület közterületein a 
járművel várakozás díjának és a várakozási hozzájárulás kiadásának szabályozásáról szóló 
24/2011. (X. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

A felfüggesztést követően az elnök az 1. napirend!pont tárgyalását megnyitotta.

1, Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete Szervezeti és Működési 
Szabályzatának megalkotása
Előterjesztő: Timár Gyula, dr. Sándor Péterné, Gulyás Gergely Kristóf, dr. Patthy Szabolcs, 

Marschall Máté, Varga Dániel, ZsitnyákJános képviselők

Gulyás Gergely Kristóf bizottsági tag: ha jól értelmezi a jelenleg hatályos SZMSZ-t, akkor a rendelet
tervezet határidőben beérkezett a testületi ülésre.

dr. Németh Mónika, jegyző: igen.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: megkérdezte, jól tudja-e azt, hogy rendelet-tervezet esetén a 
jegyzőnek a 38. § (2) bekezdése alapján gondoskodnia kell arról, hogy a rendelet-tervezet megfeleljen 
a jogszabály szerkesztés jogszabályban meghatározott szakmai követelményeinek.
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dr. Németh Mónika, jegyző: igen.

Gulyás Gergely Kristóf bizottsági tag: lévén, hogy az előterjesztők a mai napig nem kaptak még ezzel 
kapcsolatban semmilyen fajta tájékoztatást, ez azt jelenti-e, hogy a rendelet-tervezettel minden 
rendben van-e jegyzői vélemény szerint.

dr. Németh Mónika, jegyző: nem.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: megkérdezte, mi az oka annak, hogy a mai napig nem érkezett 
az előterjesztőkhöz semmilyen visszajelzés ezzel kapcsolatban. Múlt héten hétfőn, határidőben 
benyújtásra került a rendelet-tervezet, és még egy nap van a testületi ülésig. A módosítások 
benyújtására a határidő hétfőn délben elmúlt, és véleménye szerint ez akadályozza az 
előterjesztőknek azon jogát, hogy megfelelő módon tudják az előterjesztést prezentálni a jegyzői 
kontrollal együtt a testületi ülésre. Kérdése, mi oka van annak, hogy jegyző asszony még nem közölte 
az előterjesztőkkel, illetve a szakbizottsággal a jegyzői aggályokat.

dr. Németh Mónika, jegyző: készült 70-100 db előterjesztés, illetve 9-10 db önálló indítvány, 
melyeknek a törvényességi vizsgálata jelenleg is folyamatban van, és nagy valószínűséggel a mai 
napon fogja valamennyiről tájékoztatni az érintetteket.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: hajói érti, akkor nagyjából megvan ennek a formája. Véleménye 
szerint az lenne ildomos, ha a bizottságot erről tájékoztatná. Javasolja, hogy ha kell, akkor 
paragrafusról paragrafusra, pontról pontra, vagy ha kell, akkor akár mondatról vagy szóról-szóra 
menjenek végig a tervezeten. Véleménye szerint a benyújtott testületi ülési anyagok közül ez a 
leginkább lényeges napirendi pont olyan szempontból, hogy egy új rendeletet alkot meg a képviselő
testület a holnapi napon. A Gazdaság és Jogi Bizottságnak véleménye szerint kötelessége részletesen 
tudni arról, hogy milyen jogi aggályok vannak a jegyző szerint egy rendelet-tervezet kapcsán.

dr. Németh Mónika, jegyző: jelen pillanatban még nem áll úgy a törvényességi vizsgálat, hogy ezt a 
bizottsági ülésen teljesíteni tudná.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: ha jól érti, akkor van egy határidőben benyújtott rendelet
tervezet és zajlik jelenleg egy olyan bizottság, aminek az a feladata, hogy jogi szempontból vizsgálja az 
előterjesztéseket. Az által, hogy az ülésre nem lett behozva a jegyzői észrevétel, a bizottság munkája 
lényegében a napirendi pont tekintetében ellehetetlenül, mert információ nélkül hoznak döntést, és 
ez a képviselő-testületet is olyan helyzetbe hozza a holnapi napon, hogy az illetékes szakbizottság egy 
döntést hoz, aminek nincs megalapozva a háttere. Ezért kéri jegyző asszonytól a fentieket, hiszen 
biztosan foglalkozott vele jegyző asszony a több mint másfél hét alatt. A határidőt egyébként a hivatal 
előterjesztése alapján a testület megszavazta, ami véleménye szerint azt jelenti, hogy ha határidőben 
érkeznek be anyagok, akkor azt a hivatal olyan határidőkkel tudja is kezelni. Véleménye szerint azért 
van ilyen későn a bizottság ülése, hogy ezáltal is több időt és lehetőséget adjanak a jogi 
észrevételezésre. Mindenféleképpen ragaszkodna ahhoz, hogy a jegyzőkönyvben is szerepeljenek 
azok a pontok, amelyek esetében jegyző asszony aggályt lát vagy látott az elmúlt időszakban. Nem 
gondolja, hogy jegyző asszony a következő 10 órában fogja a jogi aggályokat elejétől a végéig átnézni, 
és jelenleg nincs egy 80%-os tudás jegyző asszony fejében; hisz abban, hogy jegyző asszony ennél 
sokkal felkészültebb. Kéri, hogy megfelelő módon legyenek egyrészt az előterjesztők, másrészt pedig 
a szakbizottság tájékoztatva az előterjesztéssel kapcsolatban. Nem csak a bizottságnak, a képviselő
testületnek, hanem az egész kerületnek az az érdeke, hogy tudják a testületi ülést megelőző napon,
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hogy mi pontosan a jegyzői vélemény egy rendelet-tervezettel vagy rendeletmódosítással 
kapcsolatban.

dr. Németh Mónika, jegyző: véleménye szerint nem akadályozza a bizottság munkáját. A bizottság 
bármilyen módosítást, gondolatot megfogalmazhat arról, hogy pontosan mit szeretne az új SZMSZ- 
ben. Egyebekben a bizottságnak véleményező szerepe van, tehát a döntéshozó, a képviselő-testület 
biztos, hogy olyan helyzetben lesz, hogy tudni fogja, ha van jegyzői kifogás, észrevétel, és arról 
dönteni tud. És ezt olyan formában fogja megkapni, hogy döntési helyzetben legyen. Jelenleg nincs 
teljesen kialakult szakmai véleménye, és fél véleményt nem fog megosztani.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: bizonyára - ha nem is minden ponttal kapcsolatban - de van 
már jegyző asszonynak határozott véleménye, és az egyes pontokra tud tartalmilag is reagálni. Kéri 
jegyző asszonytól, hogy ami információja van, azt ossza meg a bizottsággal.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: jelezte, hogy bizonyára képviselő úr sem gondolja komolyan, hogy egy 
bizottsági ülésen egy 60 db paragrafusból álló rendeletet pontról-pontra, szóban fognak értelmezni, 
módosítani.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: nem tudja, elnök úr mit gondolt, amikor a bizottság elnökévé 
választották. Véleménye szerint ez a bizottság arra van, hogy a testület elé kerülő anyagokat 
gazdasági és jogi szempontból véleményezze. Nem hiszi, hogy egy bizottságnak az a szerepe, hogy 
10-20 perc alatt gyorsan lezavarja a napirendi pontokat és szavazzon vita nélkül. Elnök úrnak volt két 
és fél éve arra, hogy egy ügyrendet megállapítson, amibe ezt belefoglalhatta volna. Jelenleg nincs 
hatályos ügyrendje a bizottságnak. Megjegyezte, nem a levegőbe kell beszélni, nem szóban kell ezzel 
foglalkozni. Mindenkinek rendelkezésére áll a rendelet-tervezet írásban is. Az összes bizottsági tag 
felkészülten érkezett az ülésre, mindenki elolvasta ezt a rendelet-tervezetet elejétől a végéig - 
bizonyára többször, alaposan. Mindenkinek van véleménye, és igenis itt van annak a helye és 
lehetősége, hogy akár pontról-pontra végig menjenek a rendelet-tervezeten, ugyanis a képviselő
testületnek nem az a feladata, hogy a testületi ülésen szedje szét a tervezetet, ha jegyzői panasz van, 
ha nincs, ha képviselői panasz van, ha nincs. Ez a szakbizottság feladata, és kéri, hogy ne spórolják 
meg a munkát azzal kapcsolatban, hogy egy ilyen fontos rendelet-tervezetet megfelelőképpen 
véleményezzék. Az álláspontja az, hogy menjenek végig a szövegén.

Tölcsér Borbála, bizottsági tag: Gulyás Gergely képviselő úr elmondta, hogy mindnyájan megkapták a 
rendelet-tervezetet, és mindenkinek volt lehetősége elolvasni. Nem tudja, hogy képviselő úr miért 
nem tudja elfogadni, hogy volt lehetőségük elolvasni, és nincsen róla olyan véleményük, amit most itt 
megosztanának. A saját véleménye az, hogy nem tudja, mit keres egy SZMSZ módosításban az, hogy 
Böröcz Lászlót ültessék ezekhez az asztalokhoz. Szívesen elmondja akár privátban, akár itt is a 
véleményét, de ha a bizottság tagjainak nincsen jogi észrevétele és kifogása, akkor nem tudja, hogy 
miért akar ilyesmit kierőszakolni belőlük. Nem azért akarnak tovább haladni a napirenddel, mert 
bármilyen véleményt el akarnak titkolni, hanem van egy kialakult álláspontjuk a dologgal 
kapcsolatban, aminek sem jogi, sem gazdasági vonzata nincs, hiszen a Fidesz SZMSZ módosításának 
sem igazán jogi vagy gazdasági vonzata van, hanem leginkább politikai.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: ha képviselő asszonynak nincs véleménye, az is egy vélemény, 
de jegyző asszony jogi véleménye mindenféleképpen érdekes kell, hogy legyen a bizottság számára.

dr. Németh Mónika, jegyző: napok óta folyamatban van az SZMSZ felülvizsgálata. Három témakör van, 
amit véleménye szerint alaposan meg kell vizsgálni. Az egyik az Alaptörvénnyel, a másik a 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvénnyel, a harmadik pedig a jogalkotásról szóló
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törvénnyel való összhang, melyek alapján elkezdődött a vizsgálat. Véleménye szerint több olyan pont 
van, ami a jogalkotásról szóló törvény miatt módosításra szorul; ez a párhuzamos szabályozás 
kiküszöbölése. Problémának tartja, hogy bizonyos szakaszoknak az összhangját meg kell teremteni: 
ellentmondás van magában az SZMSZ-ben pl. a hozzászólási jogok időtartama kapcsán, ami nyilván 
az előterjesztő részéről bármikor feloldható lesz. Úgy gondolja, hogy átgondolást igényel a 
kérdésfeltevéssel kapcsolatos szakasz, melynek vizsgálata még folyik, hogy az Mötv. szerint hogyan 
szabályozható. Kissé visszásnak tartja - de természetesen ez a képviselő-testület döntése hogy 
most is azon vitatkoznak, hogy miért nem történt meg időben a törvényességi vizsgálat. Pontosan a 
törvényességi vizsgálatra nyitva álló idők kerülnek csökkentésre, ami bár a képviselői jogokat növeli, 
de az lesz a következménye, hogy egyre később tudják megvizsgálni az önálló indítványokat.
Elmondta, egy-egy szakaszt érintően még nincs elkészült vizsgálat. Elsősorban a Jat. szabályai alapján 
felül kell vizsgálni a párhuzamos szabályozásokat, de a belső ellentmondások feloldhatók. Lát 
jogharmonizációs problémát is, de a megoldási módjával kapcsolatosan még nem tud nyilatkozni.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: amit kivett jegyző asszony felsorolásából, az az, hogy olyan 
jogharmonizációs, jogtechnikai hibákat talált a rendelet-tervezetben, amik könnyen feloldható 
problémák, ezért kérdezi jegyző asszony hivatalos véleményét, hogy amennyiben a jegyzői észrevétel 
megérkezik, várhatóan olyan megállapításokat fog-e ez tartalmazni, hogy a képviselő-testület számára 
ez tárgyalható és elfogadható lesz-e előterjesztői módosítókkal a holnapi napon.

dr. Németh Mónika, jegyző: az elfogadhatóságról nem tud nyilatkozni, nem a kompetenciája. Az, hogy 
tárgyalható-e, azt még nem tudja, mert a vizsgálat folyamatban van; a mai napon ezt meg fogja tenni. 
Az előterjesztők nagyon széles körben tudnak módosításokat befogadni, módosításokat tenni, tehát 
igen, kialakulhat olyan helyzet.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: ez a rendelet-tervezet határidőben benyújtásra került a hivatal 
részére. A jelenlegi testületi ülésre nem érkezett be túl sok rendeletmódosítás; főként nem olyan, 
amit nem előzetesen a hivatal dolgozott ki. A hivatal által előzetesen kidolgozott rendelet
tervezeteken bizonyára nem kell túl sok törvényességi kontrollt gyakorolni, hiszen azt a hivatal 
dolgozta ki, így tisztában van azzal, hogy mi a tartalma. Ami nem a hivatal által kidolgozott 
előterjesztés, az véleménye szerint nincs több fél tucatnál. Kérdése, hogy nem volt-e elég az idő múlt 
hét hétfő óta, hogy erre a fél tucat rendelet-tervezetre és határozati javaslatra konkrét szakvéleményt 
kapjanak; mi ennek az oka, milyen plusz erőforrások kellenek a Jegyzői Irodára ahhoz, hogy ez 
gördülékenyebben működjön, és nem az-e az első egyébként a belső működés szempontjából, hogy 
a kerület működésének szempontjából legkardinálisabb rendelet-tervezetet, az SZMSZ-t vizsgálja 
először a hivatal. Ha ez mostanra csúszik, akkor kérdés, hogy a többi rendelet-tervezetnek mikorra 
lesz meg a véleményezése, ha pedig az SZMSZ véleményezését hagyták utoljára, akkor miért történt 
ez így.

dr. Németh Mónika, jegyző: belső munkafolyamatokkal nem szeretné a képviselőket és a nézőket 
untatni. Természetesen nem egy sorrend szerint történik; több párhuzamos véleményezés fut 
egyszerre, aminek a véglegesítése megtörténik. Egy példával élve ez olyan, mint egy hatósági 
határozat: amíg nincs aláírva, addig a tartalmáról nem szívesen beszél, mert amíg nem írta alá, addig 
nem biztos, hogy az a tartalma, ami kialakult. Van egy előkészített anyag, de ennek több részében 
még vizsgálódni fog; ebben is, sőt a polgármesteri előterjesztések kapcsán is lesz, amiben módosítani 
fognak, mert jogtechnikai szempontból átgondolták. Párhuzamosan folyik többnek a véleményezése 
több kolléga által, de a végén a jegyzőnél fut össze és írja alá. Amíg nincs meggyőződve arról, hogy 
ami szerepel benne, az jó, addig nem fogja aláírni, és addig nem is fogja elmondani, mert ha most 
valamire azt mondja, hogy törvénysértő, utána mégsem, az nagyon kellemetlen, mert például a 
bizottság most módosításra javasolja, de mégsem kellett volna megtennie. Készül az észrevétel, ami
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véleménye szerint részletes lesz, és az előterjesztőknek az SZMSZ szerint lehetősége van még a 
testületi ülésen is módosításokat tenni.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: a legutóbbi testületi ülésen merült fel az problémaként, hogy ha 
lehet, akkor rendeletet ne módosítsanak szóban, a helyszínen, ugyanis ez kodifikációs nehézségeket 
okoz a hivatal számára. Ezt szerették volna elkerülni azzal, hogy ezt előzetesen tudják kezelni. 
Továbbra is kérné, hogy az előterjesztőket minél hamarabb tájékoztassa a jegyzői észrevételekről, 
hogy legyen lehetőségük nem csak szóban, a testületi ülésen véleményt vagy módosításokat 
megfogalmazni a rendelet-tervezet kapcsán. Úgy véli, minél hamarabb megérkeznek a vélemények, 
annál gördülékenyebb lesz az a fajta javítási munka, ami egyébként a hivatalt is jobban 
tehermentesíti, mert nem egy jegyzőkönyv alapján kell kodifikálni, amit jegyző asszony egyébként 
kifejezetten kért. Ezért várná, hogy az észrevételek minél hamarabb megérkezzenek, hogy írásban 
tudjanak rá reagálni.

dr. Németh Mónika, jegyző: pontosan ezen dolgoznak.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot a módosító indítványban foglaltakkal együtt.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 

Gazdasági és Jogi Bizottsága
146/2022. ÍIX. 28T GIB határozata
Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete Szervezeti és Működési 
Szabályzatának megalkotásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága 2 igen, 4 nem szavazattal elutasításra javasolja a Képviselő-testületnek az 
„Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete Szervezeti és Működési 
Szabályzatának megalkotása" tárgyú előterjesztés előterjesztői módosítással kiegészített 
rendeletalkotási javaslatát.

6. A közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek megsértésének és 
elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 15/2013. (V. 31.) önkormányzati rendelet 
módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
147/2022. fIX. 2SJ GIB határozata
a közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek megsértésének és 
elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 15/2013. (V. 31.) önkormányzati rendelet 
módosításáról
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A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „A közösségi együttélés alapvető 
szabályairól, valamint ezek megsértésének és elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 
15/2013. (V. 31.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

7. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének az 
államháztartáson kívülre nyújtott forrás átadásának rendjéről szóló 6/2022. (III. 7.) 
önkormányzati rendelete módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: all. §-ban magánszemélyeknél is 1 millió Ft-os korlátot határoznak 
meg. Kérdése, hogy mi ennek az oka, milyen esetben fordulhat elő, hogy magánszemély 1 millió Ft-ot 
meghaladó támogatást kap az önkormányzattól, és miért teszik igen magasra a korlátot, hogy 1 millió 
Ft-ig szükséges a felhatalmazó nyilatkozatot benyújtania.

dr. Németh Mónika, jegyző: elsősorban az energiakorszerűsítési pályázatok miatt gondolták, hogy ez 
a határ lenne a megfelelő, ugyanis elég nehéz, ha valaki korszerűsítést végez, és még kér a számlájára 
egy ilyen jellegű felhatalmazó levelet.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: azért furcsa a számára, mert annyira nem bonyolult egy banktól 
beszerezni egy ilyen felhatalmazó nyilatkozatot, és az önkormányzat számára biztosítékot nyújt, hogy 
a kapott támogatást jól használja fel.
További kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
rendeletalkotási javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
148/2022. ÍIX. 28.) GIB határozata
a közösségi együttélés alapvető szabályairól, valamint ezek megsértésének és 
elmulasztásának jogkövetkezményeiről szóló 15/2013. (V. 31.) önkormányzati rendelet 
módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. Kerület Budavári 
Önkormányzat Képviselő-testületének az államháztartáson kívülre nyújtott forrás átadásának 
rendjéről szóló 6/2022. (III. 7.) önkormányzati rendelete módosítása" tárgyú előterjesztésben 
szereplő rendeletalkotási javaslatot.
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8. A Budavári Zsinagóga Fejlesztési Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság létrehozása, 
valamint az ügyvezető és felügyelőbizottsági tagok kinevezése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: a következőkben tárgyalt fejlesztésekkel kapcsolatban megkérdezte, 
hogy látják-e már azt, hogy mekkora terhet fog róni az önkormányzatra az energiaválság miatti rezsi 
ár növekedés. Véleménye szerint minden fejlesztést át kell vizsgálni abból a szempontból, hogy az 
idei évben lesz-e rá keretük, és ezeket esetleg a jövő évre át kell-e tolni. Amíg nincs teljes képük azzal 
kapcsolatban, hogy milyen plusz kiadásaik lesznek idénre, addig nem tudja jó szívvel egyik 
fejlesztésüket sem támogatni az idei évre. Ezek alapvetően jó és hasznos fejlesztések, de még 
információ kell ahhoz, hogy tudjanak dönteni ezekkel kapcsolatban.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: emlékei szerint az idei költségvetésben szerepelt ez céltartalék soron, 
tehát váratlannak nem nevezné, hogy erre fordítanak, és a költségvetés el lett fogadva.

dr. Németh Mónika, jegyző: igen, céltartalékok között szerepel, és emlékei szerint 85 millió Ft volt az 
eredeti céltartalék, tehát azon belül vannak.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: tisztában van vele, hogy céltartalékok között szerepel a kiadási sor. 
Az aggálya inkább az, hogy a kiadási oldalon közüzemi díjakra jelenleg 185 millió Ft van betervezve a 
most tárgyalt módosítás alapján. Ha körülnéznek, hogy mik a várakozások az elkövetkezendő fűtési 
időszakkal kapcsolatban más budapesti kerületben, akkor hatványozottan meg fog emelkedni ez a 
közüzemi díj sor. És amíg nem látják, hogy pontosan mennyit fognak költeni fűtésre, áramra, vízre, 
addig meg kell, hogy várják azt, hogy pontosan milyen költségvetéssel fognak nekimenni ezeknek a 
fejlesztéseknek.

dr. Németh Mónika, jegyző: a jelenlegi tudása szerint a testületi ülésre erről már lesz információ.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: akkor a testületi ülésen tudnak majd erről informált véleményt 
formálni, most azonban még nem tudnak.

Varga Dániel, alelnök: hetekkel ezelőtt érdeklődött jegyző asszonynál a rezsiköltségek kérdéséről. Úgy 
tudja, hogy szeptember 15-én történt egy megbeszélés, ahová valamennyi intézményvezetőt 
meghívták, és prezentálták a várható rezsiköltségeket. Az információ polgármester asszonytól 
származik. Akkor ennek a költségnek már most is rendelkezésre kellene állnia, legalábbis egy 
hozzávetőleges számnak. Nem tudja, hogy mi változik holnapig, mert szeptember 15. óta eltelt lassan 
két hét.

dr. Németh Mónika, jegyző: elmondta, nem tud nyilatkozni a szeptember 15-i megbeszélésről, nem 
vett részt rajta.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: ebben a témában nem tud nyilatkozni, de a hatályos költségvetési 
rendeletben a zsinagóga-projekt 85 millió Ft-tal szerepelt, tehát ha ebből most 45 millió Ft-ot 
elköltenek kft. alapítására, illetve tőkeként beteszik, akkor is marad 40 millió Ft.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: jelenleg a közüzemi kiadásaik 185 millió Ft-tal szerepelnek 
hozzávetőlegesen a költségvetésben. Ha ebből lesz 1,5 milliárd forint, akkor az nyilván nagyságrendi 
emelkedés. Tehát véleménye szerint várják meg a számokat, mert nem mindegy az, hogy 50 millió Ft- 
tal fognak emelkedni a közüzemi számlák vagy pedig fél milliárd forinttal.
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Molnárka Gábor Zoltán, elnök: teljesen egyetért, és azt is javasolja, hogy ne ölbe tett kézzel várják 
meg ezt az eredményt, hanem a Fidesz intézkedjen, hogy az I. kerületi önkormányzat is kapjon célzott 
támogatást a megemelkedő rezsiköltségek miatt.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: véleménye szerint mindenki a saját háza táján gazdálkodjon; 
minden önkormányzat ki tudja gazdálkodni egyébként azt, hogy a saját rezsijét ki tudja fizetni.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök, igen, ezért zárnak be uszodák.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: ez nem egyedi helyzet az I. kerületben, mert az ország összes 
önkormányzata és cége ezzel szembesül. Az az ésszerű eljárás, hogy megnézik azt, hogy milyen 
bevételeik és milyen kiadásaink vannak, és racionalizálják az egész működésüket. Nem titok, hogy 
2019 óta másfél milliárd forinttal nőttek a működési költségeik, ezért van honnan visszafogni.

dr. Németh Mónika, jegyző: elmondta, szeptember 15-ére kérte be polgármester asszony az 
intézményvezetőktől az intézkedési terveiket, melyek be is érkeztek, viszont számszerű adatokat nem 
tartalmaztak. Ez alapján a hivatal újrakezdte ezt a feladatot, mert számszerűsített adatok nélkül nem 
tudnak mit mondani. Ezek az anyagok általában olyan terveket tartalmaztak, ami költségcsökkentés, 
de magának a költségcsökkentésnek az eredménye nem volt benne számszerűsítve.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: Budapest egyik legnagyobb turistalátványossága lehet ez a zsinagóga 
feltárás, ha elindul a projekt. Nem gondolja, hogy egy 45 millió Ft-os kiadást attól kéne függővé tenni, 
hogy a rezsijük hogyan változik a következő években. Tudja, hogy azt fogja mondani képviselő úr, 
hogy egy háztartásban is nézni kell a bevételeket és a kiadásokat. Jelen pillanatban nem látja, hogy ez 
olyan arány lenne, hogy most tárgyalniuk kellene.

Gulyás Gergely Kristóf, képviselő: kérdése, hogy miért van szükség egy külön cég létrehozására. Van 
már egy olyan kft-je az önkormányzatnak, amely kulturális intézményekkel, kulturális helyiségek 
üzemeltetésével foglalkozik. Kérdése, hogy miért nem lehet ezt a projektet is a Kulturális Nonprofit 
Kft-n keresztül üzemeltetni. Rögtön megspórolnának magunknak három felügyelő bizottsági tag 
fizetését, egy ügyvezetőnek a fizetését, ami önmagában is milliós tétel havonta. Nem kellene céget 
alapítani, nem kellene tőkét belerakni a cégbe.

Varga Dániel, alelnök: az összes többi önkormányzati cégnél pályáztatják az ügyvezetői pozíciót, a 
jelen előterjesztés viszont nem pályáztatja a pozíciót. Kérdése, miért történik így.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: tudomása szerint nem tudnak céget létrehozni és bejelenteni a 
cégbíróság felé, ha nincsen kijelölt ügyvezető. Feltételezi, hogy egy átmeneti megbízásról van szó.

dr. Németh Mónika, jegyző: minden esetben a tulajdonos döntése, hogy hogyan nevezi ki az 
ügyvezetőt alapító okirat szerint. Vannak olyan területek, ahol adott esetben jogszabály kötelező 
pályáztatást ír elő, de azt gondolja, hogy ez a terület, amit most szeretnének létrehozni, nem az. Az 
alapító és az önkormányzat döntése, hogy milyen formában szeretné a zsinagóga feltárást 
végrehajtani; kivel szeretné végrehajtani stb.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
149/2022. (IX. 28.) GIB határozata
a Budavári Zsinagóga Fejlesztési Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság megalapításáról, 
ügyvezetőjének megválasztásáról, valamint Felügyelőbizottsága tagjainak megválasztásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budavári Zsinagóga Fejlesztési 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság létrehozása, valamint az ügyvezető és 
felügyelőbizottsági tagok kinevezése" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

9. A Czakó utcai Sport- és Szabadidőközpont infrastruktúra fejlesztése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
150/2022. (IX. 28.1 GIB határozata
a Czakó utcai Sport- és Szabadidőközpont infrastruktúra-fejlesztésről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Czakó utcai Sport- és 
Szabadidőközpont infrastruktúra fejlesztése" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot.

10. Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának és Alapító okiratának módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő, SZMSZ módosítására vonatkozó határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
151/2022. ÍIX. 28.) GIB határozata
a Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának jóváhagyásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Budapest Főváros I. kerület
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Budavári Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának és Alapító okiratának 
módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 1. határozati javaslatot.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő, alapító okirat 
módosítására vonatkozó határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
152/2022. (IX. 28.) GIB határozata
a Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának 
módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Budapest Főváros I. kerület 
Budavári Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának és Alapító okiratának 
módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 2. határozati javaslatot.

11. A Budavári Kulturális Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság Alapító Okiratának 
módosítása és a változásbejegyzési eljárás megindítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
153/2022. (I2L 28J G B határozata
a Budavári Kulturális Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság Alapító Okiratának 
módosításáról és a változás bejegyzési eljárás megindításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budavári Kulturális Nonprofit 
Korlátolt Felelősségű Társaság Alapító Okiratának módosítása és a változásbejegyzési eljárás 
megindítása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

12. Beszámoló a Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal 2021. évi 
tevékenységéről
Előterjesztő: dr. Németh Mónika jegyző

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
154/2022. fIX. 28.1 GIB határozata
Budapest Főváros I. kerület Budavári Polgármesteri Hivatal 2021. évi tevékenységéről szóló 
beszámolóról

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló a Budapest Főváros I. 
kerület Budavári Polgármesteri Hivatal 2021. évi tevékenységéről” tárgyú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

13. Budai Vár parkolási övezetében az autóbusszal történő várakozási hozzájárulással 
kapcsolatos döntések jóváhagyásáról
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
155/2022. fIX. 28.) GIB határozata
a Budai Vár parkolási övezetében az autóbusszal történő várakozási hozzájárulással 
kapcsolatos döntések jóváhagyásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Budai Vár parkolási övezetében az 
autóbusszal történő várakozási hozzájárulással kapcsolatos döntések jóváhagyásáról" tárgyú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

14. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2023. évi pályázati 
fordulójához történő csatlakozási szándék kinyilvánítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága 
156/2022. ÍIX. 28.1 GIB határozata
a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2023. évi pályázati 
fordulójához történő csatlakozási szándék kinyilvánításáról
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A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2023. évi pályázati fordulójához történő csatlakozási 
szándék kinyilvánítása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

15. Brunszvik Teréz Budavári Óvodákban óvodai nevelésben részesülő sajátos nevelési 
igényű gyermekek fejlesztésére vonatkozó Közép-Budai Tankerületi Központtal kötendő 
köznevelési feladatellátási szerződés elfogadása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
157/2022. fIX. 28.) GIB határozata
a Brunszvik Teréz Budavári Óvodákban óvodai nevelésben részesülő sajátos nevelési igényű 
gyermekek fejlesztésére vonatkozó Közép-Budai Tankerületi Központtal kötendő köznevelési 
feladat-ellátási szerződés elfogadásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Brunszvik Teréz Budavári 
Óvodákban óvodai nevelésben részesülő sajátos nevelési igényű gyermekek fejlesztésére 
vonatkozó Közép-Budai Tankerületi Központtal kötendő köznevelési feladatellátási szerződés 
elfogadása" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

16. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat és a Közép-Budai Tankerületi Központ 
közötti fejlesztési együttműködés keretében a 2021/2022-es tanévre nyújtott támogatás 
elszámolásának elfogadása és a 2022/2023-as tanévre benyújtott támogatási kérelem 
elbírálása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: azt látja az előterjesztésben, hogy a tavalyi támogatással nem 
számoltak el, annak az elfogadása az önkormányzat részéről folyamatban van. Kérdése, ha még nem 
számoltak el a tavalyi támogatással, akkor jogszerű-e, illetve szabályos-e, hogy már megszavaznák a 
következő évi támogatást.

dr. Németh Mónika, jegyző: a tavalyi elszámolás egyeztetése folyamatban van; az alap 
dokumentumok, elszámoló táblák beérkeztek. Dokumentumokat várnak még, folyamatos az 
egyeztetés. Ezt nyilvánvalóan a testületi ülésen jelezni fogják, de most a bizottság véleményez. De 
hogy elkerüljék a túl sok sürgősségi előterjesztést, az új támogatásról enélkül is tud véleményt 
formálni a bizottság. És amennyiben akadálya lenne az új támogatásnak, azt jelezni fogják. Azt 
gondolja, hogy ez a mai napon a Tankerülettel együttműködve ki fog alakulni.
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Molnárka Gábor Zoltán, elnök: tehát most a bizottság nem ismeri az összes részletet, de a képviselő
testület már fogja. Következő kérdése, hogy milyen részletességű lesz az elszámolás, illetve a 
támogatási kérelem egy kicsit jobban kifejtésre kerül-e, mert utóbbiban pont azt a részt üresnek látja, 
hogy mire költik a pénzt. Az is szerepel benne, hogy a kétszer 30 millió Ft 70%-át költik bérre, de nincs 
részletezve, hogy a maradék 30%-ot mire költik. Nyilvánvalóan örülnek annak, ha a helyi 
intézményeikben pszichológusok és pedagógiai asszisztensek dolgoznak, de benne mindig az a 
kérdés merül fel, hogy mennyire jól gazdálkodnak a saját pénzünkkel, hogyha egy állami intézmény 
alkalmazottait fizetik.

dr. Németh Mónika, jegyző: a Tankerülettel folyamatos az egyeztetés. Ezek olyan kérelmek, amik a 
tavalyi évben is megjelentek itt, tehát ugyanannak a folytatásáról van szó, ezért gondolták, hogy 
néhány információ hiányában erről véleményt lehet formálni. Ahogyan polgármester asszony szokta 
mondani, ez a pénz az I. kerületi gyerekekre fordítódik. A holnapi testületi ülésre a felmerült 
problémákat kitisztázzák, és az előterjesztő szóban, vagy ha olyan jellegű irat érkezik be, akkor annak 
a kiküldésével pontosítani fogja.

Gulyás Gergely Kristóf, bizottsági tag: ügyrendi kérdése, hogy mi az oka annak, hogy a mai bizottsági 
ülést nem közvetítik az önkormányzat honlapján.

dr Németh Mónika, jegyző: a kollégák most jelezték, hogy megszakadt a közvetítés, de ha nincs élő 
közvetítés, attól függetlenül az összes bizottsági ülés felvétele felkerül a honlapra.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: tehát a bizottság most formál egy véleményt, de a testület fogja 
meghozni a döntést, és a testület elé majd bekerülnek a részletes elszámolási iratok, és az is, hogy a 
következő tanévre mire kérnek támogatást.
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő, elszámolás 
elfogadásáról szóló határozati javaslatot.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
158/2022. fIX. 28T GIB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat és a Közép-Budai Tankerületi Központ közötti 
fejlesztési együttműködés keretében a 2021/2022-es tanévre nyújtott támogatás 
elszámolásának elfogadásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága 6 tartózkodás mellett elutasításra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest 
I. kerület Budavári Önkormányzat és a Közép-Budai Tankerületi Központ közötti fejlesztési 
együttműködés keretében a 2021/2022-es tanévre nyújtott támogatás elszámolásának 
elfogadása és a 2022/2023-as tanévre benyújtott támogatási kérelem elbírálása" tárgyú 
előterjesztésben szereplő 1. határozati javaslatot.

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az
előterjesztésben szereplő, támogatási kérelem elbírálásáról szóló határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
159/2022. fix. 28Ü GIB határozata
a Budavári Önkormányzat és a Közép-Budai Tankerületi Központ közötti fejlesztési 
együttműködés keretében a 2022/2023-as tanévre benyújtott támogatási kérelem 
elbírálásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága 1 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett elutasításra javasolja a Képviselő
testületnek az „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat és a Közép-Budai Tankerületi 
Központ közötti fejlesztési együttműködés keretében a 2021/2022-es tanévre nyújtott 
támogatás elszámolásának elfogadása és a 2022/2023-as tanévre benyújtott támogatási 
kérelem elbírálása" tárgyú előterjesztésben szereplő 2. határozati javaslatot.

17. A Közép-Budai Tankerületi Központ részére nyújtandó egyedi támogatása a Budavári 
Általános Iskola sportpálya felújítása tárgyában
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

Dr. Sándor Péterné képviselő

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
160/2022. fIX. 28.1 GIB határozata
a Közép-Budai Tankerületi Központ részére nyújtandó egyedi támogatásról a Budavári 
Általános Iskola sportpálya felújítása tárgyában

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Közép-Budai Tankerületi 
Központ részére nyújtandó egyedi támogatása a Budavári Általános Iskola sportpálya 
felújítása tárgyában" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

18. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi közbeszerzési tervének 
negyedéves teljesítése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.)

Molnárka Gábor Zoltán, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra tette fel az 
előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.
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Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Gazdasági és Jogi Bizottsága
161/2022. (IX. 28.) GIB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi közbeszerzési tervének negyedéves 
teljesítéséről

Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági és Jogi 
Bizottsága a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi közbeszerzési tervének 
teljesítéséről szóló negyedéves tájékoztatót elfogadja.

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: Városüzemeltetési és Beruházási Iroda

További észrevétel, hozzászólás nem lévén az elnök megköszönte a részvételt és az ülést bezárta.

A bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest, 2022. október 12.

Varga Dániel 
alelnök
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